
1/2009. szám

J e g y z ő k ö n y v

Készült: Kunbaja Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 2009. január 13-
án (kedd) 1515 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről.

Az ülés helye: Községháza díszterme.

Jelen vannak  :   Halász  István  polgármester,  Baricz  László,  Barnáné  dr.
Jámbor Dominika, Franzné Lakner Éva, Kern István, Kovács
Mihály,  Szabóné  Hebők  Anikó,  Szurokné  Gauder  Ágota,
Zámbó András képviselők (8 fő).

Állandó meghívottak részéről: Szép Katalin jegyző

Egyéb meghívottak részéről jelen van: Havasi Sándor Pü. Biz. tagja, Róka
Eszter köztisztviselő, Horváth Éva
3 fő érdeklődő

Előzetesen  bejelentette  távolmaradását: Halblönder  József,  Zámbó  András
képviselő (2 fő)

N a p i r e n d   e l ő t t :

Halász István polgármester: Köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelenteket.
Megállapítja  az  ülés  határozatképességét,  mivel  10  fő  képviselő  közül  8  fő
képviselő jelen van.
Bejelenti,  hogy a  mai  ülés jegyzőkönyvvezetője  Dudás  Tiborné ig.  főelőadó.
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Kern István képviselőt, amely javaslattal a
Képviselő-testület egyhangúlag egyetért.
Javaslatot  tett  az  ülés  napirendjére.  Javasolja,  hogy  a  meghívón  szereplő
napirendet  tárgyalja  a  Képviselő-testület  azzal  a  módosítással,  hogy  a  3.
napirendi pontot tárgyalják elsőként. 

Ezt  követően  a  Képviselő-testület  8  „igen”  szavazattal,  ellenszavazat  és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:



1/2009.(I.13.) öh.  H a t á r o z a t
Képviselő-testületi ülés napirendjének elfogadása.

A  Kunbaja  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  2009.  január  13-i
ülésének a napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

1./  A  szociális  igazgatásról  és  a  szociális  ellátások  helyi  szabályairól  szóló
7/2006.(VIII.30.) rendelet módosítása.

      Előadó: Halász István polgármester

2./ A Családsegítő Központ átszervezése.
     Előadó: Halász István polgármester

3./ A Polgármesteri Hivatal Alapító Okiratának módosítása.
     Előadó: Halász István polgármester

4./ Egyebek.

E l s ő   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

1./  A szociális igazgatásról és a szociális ellátások helyi szabályairól szóló
7/2006.(VIII.30.) rendelet módosítása.

      Előadó: Halász István polgármester

       (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Szép  Katalin  jegyző: A  szociális  igazgatásról  és  szociális  ellátások  helyi
szabályairól  szóló  rendelet-tervezetet  az  Ügyrendi  Bizottság  a  Pénzügyi  és
Fejlesztési Bizottság tagjaival kibővített ülésén tárgyalta.

Kern  István  képviselő: Az  Ügyrendi  Bizottság  megtárgyalta  a  rendelet-
tervezetet, és egyhangúlag javasolja a Képviselő-testületnek elfogadásra.

Róka  Eszter  köztisztviselő: Ismertette  a  Képviselő-testülettel  a  rendelet-
tervezetet. A rendelet-tervezet a monoki rendelet alapján készült. A rendszeres
szociális segélyben részesülők részére megállapított segély minden megkezdett
5.000  Ft-ja  után  1  napot  kell  dolgozni.  8  nappal  előtte  kiértesítjük  a
segélyezetteket,  előtte  orvosi  alkalmassági  vizsgálaton  kell  részt  venniük.
Felvette  a  kapcsolatot  a  monoki  Polgármesteri  Hivatallal  és  egyeztették  a
rendeletet. Ennél a Polgármesteri Hivatalnál ez a program működik.  
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Halász  István  polgármester: A  közeljövőben  a  faluban  néhány  beruházás
várható.  A  segélyesek  közül  sokan  felveszik  a  segélyt,  és  nem tesznek  érte
semmit,  vagy azt jogtalanul veszik fel. Ez irritálja az embereket.  A segélyért
munkát kínálnak a segélyben részesülőnek. A rendelet-módosítás kb. 80 embert
érint. A monokiak példáját követik – lehet, hogy ez nem túl szabályos – de ott
már működik ez a program. Ezeket az embereket munkára kell fogni.

Róka Eszter köztisztviselő: A Parlament december 15-én fogadta el a szociális
és foglalkoztatási  törvények módosításait,  amelyekkel  a  hangsúlyt  a pénzbeli
ellátások helyett az aktív eszközökre helyezték át. Ez a módosítás teszi lehetővé,
hogy  elinduljon  az  „Út  a  munkához”  program.   Az  önkormányzatnak
közfoglalkoztatási tervet kell készítenie április 15-ig. A jelenlegi segélyezetteket
2 nagy csoportba vonná. Az egyik csoportba a rendszeres szociális segélyben
részesülők  (55  év  felettiek,  a  3  vagy  több  gyermeket  egyedül  nevelők,  a
munkavégzésre  nem kötelezhetők),  a  második  csoportba  a  közfoglalkoztatási
támogatásban részesülők kerülnének.

Szurokné  Gauder  Ágota  alpolgármester: Ez  a  lehetőség,  hogy  a  segélyért
végezzenek munkát, már több éve felmerült, támogatja a rendelet-módosítást.

Kovács Mihály képviselő: A jelenlegi segélyezési rendszerben az embereknek
nem éri meg dolgozni. Van, aki majdnem annyi segélyt kap, mintha dolgozna.

Kern István képviselő: Támogatja a rendelet-módosítást.

Szabóné Hebők Anikó képviselő: Támogatja a rendelet-módosítást.

Franzné Lakner Éva képviselő: Az előterjesztés az elmondottakkal ellentétben
van. Március 31-ig felül kell vizsgálni a segélyeseket, kevesen maradnak benne
a segélyes körben.  A segélyesek kb. 80 %-a közfoglalkoztatási  támogatásban
fog részesülni. Nem érti, hogy miért kell a segélyért dolgozni?

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Még nincs végrehajtási rendelet, csak
áprilisra  várható.  Ha  megjelenik  a  vhr.,  akkor  felül  kell  vizsgálni  a
rendeletünket. Ez a rendelet-módosítás erre az átmeneti időszakra készült.

Róka  Eszter  köztisztviselő: Beszélt  a  monoki  önkormányzattal.  Amikor
elékezdték a programot, az ombudsman több alkalommal megjelent, tárgyaltak,
egyeztettek, és azóta is működik a program.

Baricz  László  képviselő: Egyetért  a  tervezett  programmal.  Több  vállalkozó
szembesült már azzal, mennyire nehéz munkavégzésre alkalmas embert találni.
Az  emberek  nem éreznek  késztetést  a  munkára,  egyszerűbb  a  segélyt  kérni.
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Elindult  az  „Út a munkához” program, itt  egy rövid időszakról  van szó,  2-3
hónapról,  utána  felül  kell  vizsgálni  a  rendeletünket.  Olyan személyeket  nem
fognak  kötelezni  a  munkára,  akik  valamilyen  okból  nem  tudnak  dolgozni.
Támogatja az elképzelést.

Szép Katalin jegyző: Az egyeztetést a monokiakkal elvégezték, ez a program
náluk működik. A rendelet márciusban felülvizsgálatra kerül.

Baricz  László  képviselő: Milyen  grémium  dönt,  hogy  ki  alkalmas  a
munkavégzésre?

Halász  István  polgármester: Előzetes  orvosi  vizsgálat  után  a  Polgármesteri
Hivatal illetékesei döntenek arról, ki alkalmas munkavégzésre.
Javasolja, hogy a Képviselő-testület az előterjesztésnek megfelelően módosítsa a
szociális  igazgatásról  és  szociális  ellátások  helyi  szabályairól  szóló  7/2006.
(VIII.30.) rendeletét.
 
Ezt  követően a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  1  „nem” szavazattal,
tartózkodás nélkül megalkotta az

1/2009.(I.13.)
A szociális igazgatásról és a szociális 
ellátások helyi szabályairól szóló   
7/2006.(VIII.30.) rendelet módosításáról szóló

R E N D E L E T

A rendelet teljes szövegét a jegyzőkönyv melléklete tartalmazza.

Halász  István  polgármester: Megállapította,  hogy  Kunbaja  község
Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megalkotta  Kunbaja  község
Önkormányzat  Képviselő-testületének  1/2009.(I.13.)  rendeletét  a  szociális
igazgatásról és a szociális ellátások helyi szabályairól szóló   7/2006.(VIII.30.)
rendelet módosításáról.
A rendelet kihirdetésre került 2009. január 13-án.

M á s o d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

2./ A Családsegítő Központ átszervezése.
     Előadó: Halász István polgármester
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     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Halász  István  polgármester: Felkéri  Franzné  Lakner  Évát,  a  Családsegítő
Központ vezetőjét, nyilatkozzon, hogy kéri-e zárt ülés tartását.

Franzné  Lakner  Éva  a  Családsegítő  Központ  vezetője: Nem  kéri  zárt  ülés
tartását, nyílt ülésen tárgyalják a napirendet.

Halász  István  polgármester: Nem  járul  hozzá,  hogy  a  jelenlévő  érdeklődők
videokamerával, mobiltelefonnal rögzítsék az ülésen elhangzottakat.
Már kb. 1,5 éve „birkóznak” a Családsegítő Központ ügyével. A Családsegítő
Központ működtetése veszteséges. Kidolgozták, mennyi a hiány. Nem személyi
kérdésről döntenek a mai ülésen. Szeptemberben foglalkoztak az intézménnyel,
akkor  belső  átszervezésről  döntöttek.  Azóta  sem  történt  semmi.  Itt  nem
megszűnésről beszélnek, átszervezés lesz.

Szép  Katalin  jegyző: Az  Ügyrendi  Bizottság  a  Pénzügyi  Bizottság  tagjaival
kibővített ülést tartott. Tárgyalták a Családsegítő Központ átszervezését is. Az
előterjesztést  elfogadták,  támogatják  az  abban  foglaltakat.  A  meglévő  hiány
csökkentése  volt  a  cél.  Az elmúlt  testületi  ülésen díjakat  is  emeltek  a  hiány
csökkentésére. A Családsegítő Központ átszervezése kapcsán jogutódlásról lesz
szó. A kötelező és nem kötelező feladatok a Polgármesteri Hivatalhoz kerülnek.
A dolgozók foglalkoztatása folytonos lesz. Lesznek takarékossági döntések.
2009. január 31-ével a Családsegítő Központ, mint részben önálló költségvetési
szerv szűnne meg, jogutódlással. Az intézményvezető vezetői megbízása szűnne
meg,  visszavonásra  kerül  a  vezetői  pótléka.  A  szeptember  1-i  határozattal
döntött  a  Képviselő-testület  arról,  hogy  1  álláshelyet  megszüntet  belső
átszervezéssel. A végrehajtást a munkáltatóra bízta, ez nem történt meg. 
A Családsegítő Központ kötelező, és nem kötelező feladatokat végez. 
Kötelező  feladat:  gyermekjóléti  szolgálat,  házi  segítségnyújtás,  szociális
étkeztetés.  Nem  kötelező  feladatok:  családsegítés,  idősek  nappali  ellátása
(idősek klubja). A gyermekjóléti szolgálat napi 2 órában, a családsegítés napi 4
órában, a szociális étkeztetés napi 6 órában történő ellátásával a feladatellátás
nem kerül veszélybe. 
Ezekkel  az  intézkedésekkel  a  működési  hiány  2009-ben  az  intézményben
várhatóan 1.951.000,- Ft lesz. A kiadások zöme a bérekből és a járulékokból
adódnak. Az intézményvezetői megbízatás megszűnik, jogutód a Polgármesteri
Hivatal  lesz.  Sajnos az elmúl év során a drasztikus intézkedések érintették a
tagintézményeket  és  a  Polgármesteri  Hivatalt  is.  A  szeptember  1-i  határozat
ideiglenes megoldás lett volna.
Ezt  követően  ismertette  a  Családsegítő  Központ  átszervezésével  kapcsolatos
határozat-tervezetet.
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Szurokné Gauder Ágota alpolgármester: Nehéz döntések várnak a Képviselő-
testületre. A belső átszervezés miért nem került végrehajtásra?

Franzné Lakner Éva a Családsegítő Központ vezetője: Október 2-án kapta meg a
határozatot.  Október  15-én  válaszolt  rá,  hogy  jogi  és  szakmai  fenntartásai
vannak a határozattal kapcsolatban. Állásfoglalást kért a Módszertani Intézettől
két kérdésben, de választ még nem kapott mindkettőre.
1  fő  leépítését  kérte  a  Képviselő-testület.  Kérte,  hogy  mindenkit
szerepeltessenek a szakfeladaton.
Kunbaja számára az idősek nappali ellátása nem kötelező feladat. Ha normatívát
vesznek fel a szakfeladatra, ahhoz a létszámot is kell biztosítani.

Szurokné  Gauder  Ágota  alpolgármester: Támogatja  az  előterjesztést.  Az
önkormányzat az ÖNHIKI-re sem pályázhat, ha ez így marad. Az önkormányzat
többi intézményében is volt létszámcsökkentés, ott is vannak kötelező feladatok.
A Családsegítőnél is meg kell lépni ezt lépni.
   
Kovács  Mihály  képviselő: A  tervezett  létszámmal  a  szociális  ellátás
megvalósítható?

Franzné Lakner Éva a Családsegítő Központ vezetője: Így nem. Sajnálja, hogy
döntenek egy intézmény megszüntetéséről anélkül, hogy beszélni tudott volna a
könyvelővel. A normatíváknál nincs nagy eltérés, a létszámok jók. Véleménye
szerint az önkormányzat nincs tisztában azzal, hogy a Családsegítő Központban
ki mit dolgozik.

Szép Katalin jegyző: Az előterjesztés úgy készült, hogy a Családsegítő Központ
2009. január 31-el szűnik meg. A jelenlegi létszámmal számoltak. A szociális és
gyámügyi ügyintéző be fog segíteni a feladatok ellátásába. A közalkalmazotti
jogviszonyok folyamatosak maradnak. A feladatellátás nincs veszélyben.

Franzné Lakner  Éva a  Családsegítő  Központ  vezetője: A szociális  étkeztetés
ellátását 6 órában tervezik. A dolgozó saját döntése, hogy így vállalja a munkát,
vagy sem. Ha más feladatokkal is megbízzák, nem fogja győzni. Jelenleg más
feladata is van.
A házi segítségnyújtásban 16 fő gondozott van. Többször kért módosítást.
A gyermekjólét és családsegítés nem látható el 6 órában.
Idősek ellátása: nincs gondozónő, és létszámot akarnak emelni. Sokat dolgoztak
rajta, hogy 30 főre emeljék a létszámot.

Szép  Katalin  jegyző: A  feladatellátás  nem kerül  veszélybe,  ha  átkerülnek  a
Polgármesteri  Hivatalhoz.  Más  egy  munkakör  és  más  a  munkaköri  leírás.
Szakmai dolgokba soha nem szóltak bele.
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Kovács Mihály képviselő: A feladatellátás megoldott lesz?

Franzné  Lakner  Éva  a  Családsegítő  Központ  vezetője: Nem lesz  megoldott.
Véleménye szerint a jövőben itt a helyettesítés kérdése is gondot fog okozni.

Halász  István  polgármester: Megkérdezi  Kovács  Mihály  képviselőt,  hogy
mennyivel csökkent a fizetése, miután megszűnt az igazgatóhelyettesi státusza.

Kovács Mihály képviselő: Kb. 30.000 Ft-tal kevesebb jelenleg a fizetése. Úgy
látja,  hogy a feladatellátás nem kerül veszélybe az átszervezéssel.  Ez volt  az
iskolánál is, és a művelődési háznál is.

Franzné  Lakner  Éva  a  Családsegítő  Központ  vezetője: Nincs  biztosítva  a
feladatellátás. 6 órában nem lehet a feladatokat ellátni.

Szép Katalin jegyző: A Családsegítő Központ jogutódlással fog megszűnni, és a
kötelező  és  nem  kötelező  feladatokat  is  el  fogják  látni  a  jelenlegi  szakmai
létszámmal.

Franzné  Lakner  Éva  a  Családsegítő  Központ  vezetője: Ha  megmaradnak  a
szakterületek, az átszervezés miatt működési engedélyt kell módosítani,  jön a
hatóság, az adatok pedig nem fognak egyezni.

Szép Katalin jegyző: Javaslatokat vártak az intézmény vezetőjétől, nem kaptak.

Kern István képviselő: Vállalkozóként neki is vannak alkalmazottai, akik szó
nélkül túlóráznak. Lehet, hogy más szemmel nézik a dolgot.

Szabóné Hebők Anikó képviselő: Jobban örült  volna, ha erről a témáról már
korábban szó esett volna. Ez az intézményvezető feladata lett volna, javaslatokat
várt tőle. Megérti, hogy Franzné védi a munka becsületét, harcol. Az iskolában
ők is túlóráznak.  A Pedagógiai Intézet  sem ad pénzt,  csak tanácsot.  Ésszerű,
kompromisszumos  javaslatot  vár.  Egy  fő  létszámcsökkentésről  hoztak
határozatot, hasonló alternatíva nem volt az iskola esetében. Valahogy a végére
kell jutni ennek.

Baricz László képviselő: A Képviselő-testület,  a képviselők feladata, hogy jó
döntéseket  hozzanak.  Most  recesszió  van,  gazdasági  válság,  pénzügyi
szempontból nem lesz jobb a helyzet. A Családsegítő Központ nem szűnik meg,
ezt tudatosítani kell mindenkiben. Egy szociális vívmányt nem szüntetünk meg,
hogy ki üzemelteti, az másodlagos. Fontos szempont, hogy mennyi pénzt kell a
működtetéséhez hozzátenni. 6 millió Ft Kunbaja költségvetésében jelentős tétel. 
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Nem világos számára,  hogy a Módszertani  Intézet,  mint hatóság jár  el,  vagy
csak szakmai tanácsokat ad.
A  javaslat  kidolgozója  felelősséggel  végiggondolta  az  átszervezést.  Az
előterjesztés  is  felelősséggel  készült.  Hosszú  ideig  tartott  ez  a  folyamat.  A
Képviselő-testületnek nem feladata, hogy az intézmény működésébe operatívan
beleszóljon. Támogatja az átszervezést.

Barnáné  dr.  Jámbor  Dominika  képviselő: A  Családsegítő  Központban  lévő
feladatok  és  az  ellátottak  létszáma  nem  biztosítja  a  működést.  Nagy  a
forráshiány. Az önkormányzat a többi intézmény tekintetében rákényszerült  a
létszámcsökkentésre.  A Családsegítő  Központ  tekintetében is  ez  a  megoldás.
Jobb lett volna, ha az intézményvezető oldja meg ezt a problémát. Született rá
több javaslat is. A Képviselő-testület rákényszerült erre a lépésre. Ez nem az Ő
ötlete, ezt visszautasítja. Mindig támogatta a Családsegítő Központot. Javaslatot
tett a bevételek növelésének módjára is. Nem valósult meg. Az önkormányzat
gazdálkodása kerül veszélybe, ha nem lépnek.

Halász  István  polgármester: 2  év  alatt  sok  mindent  megvalósítottak,  csak  a
Családsegítő Központban nem történt  semmi. Nem Franznéval  van gondja, a
hiányt  kell  csökkenteni.  Ha  marad  a  jelenlegi  helyzet,  nem  tudja  a  hiányt
pályázati pénzzel pótolni. A Minisztériumban is elhangzott, hogy a Családsegítő
Központ  fenntartása  Kunbaján  luxus.  Vannak  tervei,  ötletei  a  falu
megmentésére. 650 nyugdíjas van a községben. Nem megszüntetni akarják az
intézményt,  hanem  átszervezni.  Ezt  propagálják  a  faluban.  A  Nyugdíjas
Egyesület is partner lesz, ami plusz bevételt hoz. Most a 25. órában vannak, a
Családsegítő  Központban  pedig  nem  történt  semmi.  Szerette  volna,  hogy  a
nyugdíjasok egy helyen legyenek, akkor nemleges választ kapott, de ez igenis
menni fog.

Franzné  Lakner  Éva  a  Családsegítő  Központ  vezetője: Sajnálja,  hogy  a
könyvelővel, Horváth Évával nem tudott beszélni.

Horváth Éva: Csávolyon dolgozik, ma 9 órától itt volt a Hivatalban.

Franzné Lakner Éva a Családsegítő Központ vezetője: A számokat nem tudták
egyeztetni. A dologi kiadásoknál tapasztalt eltérést. A házi segítségnyújtásnál 2
gondozónővel számolt,  napi 2 órával számolva. Kiszállási  díj  nem szerepel a
bevételi  oldalon.  A  béreknél  nincs  nagy  különbség.  A  dologi  kiadásokkal
kapcsolatban pénteken megkérdezte a könyvelőt, miért ennyi a dologi kiadás, az
volt a válasz, hogy a 2 TOYOTA oda van könyvelve.

Horváth Éva: Elkészítette az anyagot, a Családsegítő dologi kiadása 4,5 millió
Ft, ez nem sok.
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Franzné  Lakner  Éva  a  Családsegítő  Központ  vezetője: Kérése,  hogy  a
mindenkori  intézményvezető  aláírásával  lehessen  lekönyvelni.  A  dologi
kiadásokat aránytalanul magasnak tartja. Az állami normatíva majdnem lefedezi
a béreket. Február 1. után is kell villanyszámlát stb. fizetni. Az utolsó testületi
ülésen elhangzott, hogy 6 millió Ft plusz volt.
Működési hiányt kérnek rajta számon. Nem lát bele a költségvetésbe, nem kap
adatokat.  A  rezsit  kell  megfinanszírozni.  A  házi  gondozásban  felemelték  a
gondozási díjakat. 

Halász István polgármester: Az intézményvezető kifogásolja, hogy nem lát bele
a költségvetésbe.  Javasolja,  hogy beszéljenek meg időpontot,  nem titkosak a
számok.

Horváth  Éva: Ő  nem  kell  ahhoz,  hogy  a  könyvelési  anyagot  megnézzék,  a
pénzügyön azt a dolgozók bármikor megmutatják.

Szép  Katalin  jegyző: A  Képviselő-testület  elfogadta  az  I.  féléves,  és  a
háromnegyed éves beszámolót. Nem érkezett jelzés az intézményvezetőtől, hogy
nem egyeznek az adatok.

Franzné  Lakner  Éva  a  Családsegítő  Központ  vezetője: Véleménye  szerint  a
dologi  kiadások  tág  fogalom.  Nem tudtunk  működési  pályázatot  benyújtani.
Nem  kaptak  támogatást.  Felhívja  a  Képviselő-testület  figyelmét,  hogy  az
ÖNHIKI-s  pályázatot  akkor  lehet  benyújtani,  ha  van  saját  intézménye  az
önkormányzatnak.

Horváth  Éva: Az  ÖNHIKI-s  pályázatot  be  tudja  az  önkormányzat  nyújtani,
ugyanis rendelkezik saját intézménnyel, intézményi társulással.

Franzné  Lakner  Éva  a  Családsegítő  Központ  vezetője: Az  átszervezéssel
kapcsolatos spórolást is átmenetinek tartja. 2011-ig van vezetői megbízása. A
végkielégítés stb. ügye nagy valószínűséggel bíróság elé kerül.
Globálisan nem biztosított a szakmai munka.
Soha nem zárkózott el Szabó László elől. Keresték a kapcsolatot, de inkább Ő
zárkózott el, hogy a Nyugdíjas Egyesület átmenjen a Családsegítő Központba. A
Kézimunka Szakkört is bevitték a Családsegítő Központba.
A  Családsegítő  Központban  nincs  helyettesítési  pénz.  Ha  tovább  csökken  a
dolgozói létszám, hogyan látják el az időseket? Nem tartja szerencsésnek, hogy
közmunkásokat  alkalmazzanak,  az idősek bizalmatlanok. Az intézményben is
havonként cserélik a takarítónőket.
2006-ban  az  intézmény  7  millió  Ft-ot  nyert  pályázaton.  Az  önkormányzat
kötelezettséget vállalt rá, hogy 10 évig Családsegítő Központként működtetik.
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Felhívta a Területfejlesztési Kht-t, azt mondták, hogy 2016-ig működtetni kell
Családsegítő Központként, ha nem vissza kell fizetni az elnyert pénzt.

Lakner Józsefné: A településen nő az idősek száma. Nem tartja törvényszerűnek,
hogy a Családsegítő Központban is az történjen, mint az iskolában, vagy más
intézményben. Az idősekkel foglalkozni kell
A művelődési házban is addig kellett spórolni, amíg jó szakember dolgozott ott.

Franz László: A felesége pályázott, a Családsegítő Központ részére nyert 70.000
Ft-ot,  amit  az  önkormányzattól  nem  kaptak  meg  felhasználásra.  Miért  nem
kapták meg ezt a pénzt? A pályázati pénzt arra kell fordítani, amire kapták.

Franzné  Lakner  Éva  a  Családsegítő  Központ  vezetője: 2006-ban  adta  be  a
pályázatot,  nyertek. Többször kérte a pályázati pénzt az önkormányzattól, sőt
képviselő-testületi ülésen is felszólalt, de mindenki hallgatott. Nem kapták meg
a megnyert pályázati pénzt.

Halász István polgármester: A mai napig még mindig 2004-2005-ös számlákat
fizetnek ki. Az önkormányzatot 200 milliós hiánnyal vette át. 

Barnáné dr. Jámbor Dominika képviselő: Borzasztó helyzetet örököltek az előző
testülettől. Nem volt pénz.

Szurokné Gauder Ágota alpolgármester: Hogyan fizessenek ki bármit, amikor
jön az inkasszó, és elviszi az utolsó fillért is?

Franzné  Lakner  Éva  a  Családsegítő  Központ  vezetője: Az  önkormányzat
költségvetése is olyan, mint egy család kasszája.  Ha akarták volna, ki tudták
volna fizetni a pályázati pénzt, de nem akarták.

Baricz  László  képviselő: 2008-ban  vissza  kellett  utasítani  egy  pályázatot
(szabadidőpark), és visszafizetni a kiutalt pénzt. Le lehet ezt rendezni.

Franzné Lakner Éva a Családsegítő Központ vezetője: A házi segítségnyújtással
kapcsolatos  pályázatuk  sem  nyert,  mert  az  önkormányzat  nem  adta  oda  a
megnyert pályázati pénzt.

Franz László: Nem helyesli, hogy az előtt döntenek, mielőtt konkrét egyeztetés
lenne a pénzüggyel.

Szurokné Gauder Ágota alpolgármester: 1 fő létszámleépítést határoztak el, ezt
végre kell hajtani. Nem zárul be az intézmény ajtaja.
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Kovács Mihály képviselő: Az önkormányzat gazdaságosabb működést akar.

Szabó Erika: Mindig az iskolát,  óvodát említik példaként.  A szakmai dolgok
senkit  nem  érdekelnek.  Volt  családgondozó,  8  órában  keményen  kellett
dolgozni.  Gyermekjóléti  szolgálatra  napi  2  óra  kevés.  Sokan  vannak  benn a
rendszerben.

Halász  István polgármester: Egyetért  Laknernéval.  A  falu  elöregedett,  sok  a
nyugdíjas,  velük foglalkozni kell.  Ez az intézmény nem volt rossz kezekben.
Ebben az évben még kevesebb normatíva várható.
Javasolja, hogy az előterjesztés figyelembevételével a Képviselő-testület hozza
meg határozatát.

Ezt  követően a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  1  „nem” szavazattal,
tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatát:

2/2009.(I.13.) öh. H a t á r o z a t
Családsegítő Központ átszervezése,
álláshelyek meghatározása.

Kunbaja  község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  a
Családsegítő Központ átszervezésével  kapcsolatos előterjesztést.  Az Ügyrendi
Bizottság javaslatát figyelembe véve, az elhangzott szóbeli kiegészítések alapján
az alábbiak szerint határoz.

1./  Kunbaja  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  úgy  dönt,  hogy  a
Kunbajai  Családsegítő  Központ  által  ellátott  feladatok  hatékonyabb  ellátása
érdekében a  Családsegítő  Központot,  mint  önálló  jogi  személyiségű,  részben
önálló gazdálkodási jogkörrel rendelkező költségvetési szervet 2009. január 31.
napjával megszünteti. 

2./  A  Képviselő-testület  úgy  dönt,  hogy  Franzné  Lakner  Éva  Családsegítő
Központ  vezető  vezetői  megbízatását  közalkalmazotti  jogviszonyának
fenntartása mellett az intézmény jogutód útján való megszüntetésére tekintettel
visszavonja (megszünteti).

3./ A Képviselő-testület úgy dönt, hogy a vezetői megbízás megszűnése miatt
Franzné Lakner Éva részére megállapított 39.984,- Ft/hó vezetői pótlékot 2009.
január 31-i hatállyal visszavonja.

4./  A  Képviselő-testület  a  Családsegítő  Központ  Megszüntető  Okiratát  a
határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadja.
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5./  A  megszűnő  intézmény  feladatait  teljes  körűen  a  jogutód  polgármesteri
Hivatal látja el 2009. február 1-től az alábbiak szerint:
-  Nappali  szociális  ellátás  szakfeladaton 1  álláshelyen napi  8  órában történő
foglalkoztatás,
-  Házi  segítségnyújtás  szakfeladaton  1  álláshelyen  napi  8  órában  történő
foglalkoztatás,
-  Szociális  étkeztetés  szakfeladaton  1  álláshelyen  napi  6  órában  történő
foglalkoztatás,
-  Családsegítés  szakfeladaton  0,5  álláshelyen  napi  4  órában  történő
foglalkoztatás,
- Családsegítés szakfeladaton gyermekjóléti feladatellátás 0,5 álláshelyen napi 2
órában történő foglalkoztatás.

6./ A megszűnő intézmény közalkalmazottainak további foglalkoztatása 2009.
február 1-től a jogutód intézményben történik.

A  Képviselő-testület  felkéri  a  Jegyzőt,  hogy  bejelentési  kötelezettségének  8
napon belül tegyen eleget.
A Képviselő-testület felkéri a Jegyzőt, hogy a megszűnő intézmény feladatait a
Polgármesteri Hivatal szakfeladat rendjébe beemelni és a Polgármesteri Hivatal
Alapító Okiratát egyidejűleg módosítani szíveskedjen.
A  Képviselő-testület  felkéri  a  Polgármestert  a  munkajogi  eljárások
lebonyolítására. 

Határidő: folyamatos illetve 
    2009. január 31.

Felelős: Halász István polgármester
   Szép Katalin jegyző 

H a r m a d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

3./ A Polgármesteri Hivatal Alapító Okiratának módosítása.
     Előadó: Halász István polgármester

     (Írásos előterjesztés mellékelve!)

Szép  Katalin  jegyző: Ismertette  a  képviselőkkel  a  határozat-tervezetet.
Hiányolja, hogy az intézményvezető nem ad szakmai tanácsokat.

Franzné Lakner Éva a Családsegítő Központ vezetője: Gyermekjóléti szolgálatot
nem látja külön szakfeladaton.
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Szép Katalin jegyző: A szakfeladatrend szerint a Családsegítés tartalmazza.

Halász István polgármester: Javasolja,  hogy a Képviselő-testület  fogadja el  a
Polgármesteri  Hivatal  Alapító Okiratának módosítását,  és a határozat-tervezet
alapján hozza meg határozatát.

Ezt  követően a  Képviselő-testület  7  „igen”  szavazattal,  1  „nem” szavazattal,
tartózkodás nélkül meghozta az alábbi határozatát:

3/2009.(I.13.) öh. H a t á r o z a t
A Polgármesteri Hivatal Alapító 
Okiratának módosítása

A képviselő-testület - a Polgármester előterjesztésében – az Ügyrendi Bizottság
véleményének figyelembevételével megtárgyalta az Alapító okirat módosítását,
azt elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 

1. Az intézmény alaptevékenysége az alábbiakkal egészül ki:

         alapfokú szociális ellátó rendszer működtetése

2. Kunbaja Község Polgármesteri Hivatala alaptevékenységi köre a
szociális étkeztetési tevékenység ellátása következtében az alábbi
szakfeladattal bővül:

            853255 Szociális étkeztetés

A  Képviselő-testület  utasítja  a  jegyzőt,  hogy  a  fenti  változások  az  alapító
okiraton  átvezetésre  kerüljenek,  és  a  változásokról  értesítse  a  Magyar
Államkincstár Dél-alföldi Regionális Igazgatóságát.

Határidő: azonnal
Felelős: Halász István polgármester

Szép Katalin jegyző

N e g y e d i k   n a p i r e n d   t á r g y a l á s a :

4./ Egyebek.

Halász István polgármester: Javasolja,  hogy a Képviselő-testület határozatban
köszönje meg a Családsegítő Központ vezetőjének, Franzné Lakner Évának az
intézmény élén végzett munkáját. Jó gazda volt, rend volt és tisztaság.
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Ezt követően a Képviselő-testület 7 „igen” szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1
tartózkodás mellett meghozta az alábbi határozatát:

4/2009.(I.13.) öh. H a t á r o z a t
Franzné Lakner Éva intézményvezető
részére köszönet nyilvánítás.

Kunbaja  község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megköszöni  Franzné
Lakner Éva intézményvezető munkáját.

Határidő: azonnal
Felelős: Halász István polgármester

Kovács  Mihály  képviselő: Javasolja,  hogy  az  önkormányzat  nézzen  utána  a
temető üzemeltetésének. Ne az önkormányzat vágja a füvet a temetőben.

Kern István képviselő: A temetőben a kisharangot meg kellene javítani, mert
balesetveszélyes.

Halász István polgármester: A Jusifa Kft.  50.000 Ft-ot ad egy évre a temető
karbantartására.  A  sírásó  nyugdíjba  ment.  A  temető  bekerítése  jelenleg
folyamatban van.
Tájékoztatja  a  képviselőket,  hogy Gyenesei  István miniszter  úr  január  25-én
Kunbajára látogat. Minden képviselőt meghív a tiszteletére tartandó ebédre.

Miután több napirendi pont nem volt, a polgármester a Képviselő-testület ülését
1700 órakor bezárta.

Kmf.

Halász István   Szép Katalin
          polgármester             jegyző

Jegyzőkönyv hitelesítő:

Kern István
képviselő
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